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Protokół Nr XXIII/2008
R a d y  G m i n y

w Sitnie
z dnia 28 sierpnia 2008 roku

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad sesji.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków.
4. Sprawozdanie z wykonania budżetu.
5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy.
6. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi.
7. Sprawy różne.
8. Podjęcie uchwał:

- w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Sitno 
za I półrocze 2008 r. i zmian w budżecie na 2008 r.
- w sprawie przystąpienia do zmian w planie zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Sitno,
- w sprawie zmiany gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów 
alkoholowych na 2008 rok.

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
10.Zamknięcie obrad sesji.

Radni obecni: 

1. Adamczuk Małgorzata
2. Brzozowski Janusz
3. Gazda Antoni
4. Juszczak Andrzej
5. Karski Aleksander
6. Kozak Leszek
7. Łuczyszyn Lucjan
8. Mazurek Janusz
9. Mazurek Jerzy
10.Monastryski Ryszard
11.Niedźwiedź Zygmunt
12.Pawlicha Bogdan
13.Szajnoga Marek
14.Tukiendorf Edward
15.Wrotniak Mieczysław
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Ad 1
Otwarcie obrad sesji

         Otwarcia  obrad  XXIII  Sesji  Rady  Gminy w bieżącej  kadencji  dokonał 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf.
Przewodniczący powitał Radnych a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Sitno 
Pana Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy 
Panią Jolantę Hryciuk oraz mieszkańca Stabrowa Pana Jana Adamczuka. 
Obrady rozpoczęły się o godz. 13°° i trwały do godz. 16°°.

Ad 2
Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad

       Przewodniczący  Rady  Gminy Pan  Edward  Tukiendorf  na  podstawie  listy 
obecności stwierdził, że w obradach sesji uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.
Następnie  Przewodniczący  przedstawił  proponowany  porządek  informując 
jednocześnie  o  dodatkowych  Uchwałach  a  także  proponując,  by  w  pierwszej 
kolejności udzielić głosu Panu Adamczukowi.
Pan Andrzej Juszczak zaproponował, by punkt „sprawy różne” przenieść przed punkt 
„zakończenie obrad sesji”.
Państwo  Radni  nie  wnosili  uwag  do  przedstawionego  porządku  obrad  i  przyjęli 
go z proponowanymi zmianami jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 3
Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków

       Przewodniczący Rady Gminy zaproponował,  by  w skład Komisji  Uchwał 
i Wniosków weszli Radni: Lucjan Łuczyszyn, Mieczysław Wrotniak i Antoni Gazda.
Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji  i  zostali powołani do jej 
składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Następnie Przewodniczący Rady Gminy udzielił głosu Panu Adamczukowi.
Pan Adamczuk zwrócił się z pytaniem na czyj wniosek została zniszczona droga na 
łąkach w Stabrowie. Geodeta wytyczył tą drogę w innym miejscu i teraz nawet nie 
można przejechać z sianem bo droga jest zaorana. Do tej pory wszystko było dobrze 
– kto składał podanie w sprawie tej drogi.
Pan Wójt wyjaśnił, że już od kilku lat mieszkańcy zabiegali o rozgraniczenie tej drogi 
– m.in. Pan Gulak, Miszczuk, Szram, Ziarkiewicz.
Przejezdność na tej drodze będzie poprawiona min. na odcinku kilkuset metrów.
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Pan Adamczuk stwierdził, że Pan Szram nie miał nic przeciwko przebiegowi obecnej 
drogi.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że były naciski mieszkańców o wytyczenie tej drogi. Byli 
wezwani  wszyscy  właściciele,  nabito  pale  graniczne.  Teraz  ta  droga  będzie 
wyrównana.
Pan Adamczuk stwierdził, że to Urząd Gminy stwarza sytuację konfliktową – niech 
Urząd pokaże podanie mieszkańców w sprawie tej drogi.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że gdyby nie było nacisków mieszkańców to 
nikt tej drogi by nawet nie zaczynał.
Pan Wójt dodał,  że to określone środowisko jest konfliktowe, gdyż wcześniej był 
problem z położeniem asfaltu a teraz jest problem z tą drogą.

Ad. 4
Sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2008 r.

  
Przewodniczący Komisji  Budżetowej Pan Andrzej Juszczak zaproponował,  by nie 
odczytywać  całego  sprawozdania  tylko  przeprowadzić  ewentualną  dyskusję 
i wnoszenie uwag.
Następnie Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Jerzy Mazurek odczytał wnioski 
z posiedzenia wspólnego Komisji Rewizyjnej i Budżetowej (wnioski w załączeniu).
Pan Wójt wyjaśnił, odnośnie przedstawionych wniosków, że możliwości finansowe 
ujęte w budżecie nie weszły w życie (RPO – droga Horyszów Polski – Rozdoły, 
Stabrów,  Cześniki,  Jarosławiec).  W  pierwszej  połowie  września  będą  informacje 
w sprawie tych wniosków. Występuje też sytuacja niepokojąca w oświacie – niektóre 
jednostki  przekraczają  limity  wydatków  –  np.  Gimnazjum  w  Sitnie.  Potrzeba 
w  oświacie  ok.  300.000,-zł  z  czego  na  wynagrodzenia  –  182.000,-zł.  Płace 
nauczycieli zwiększyły się o 18 %.
Odnośnie kanalizacji w Jarosławcu to w tym tygodniu będą rozpoczęte prace ziemne. 
Wniosek na razie nie jest rozpatrzony. 
Wszystkie pozostałe działy w miarę się bilansują.
Pan Jerzy Mazurek zapytał o sprawę Gospodarstwa Pomocniczego – była podjęta 
Uchwała Rady Gminy o zdjęciu 15.000,-zł ze środków osobowych (wynagrodzenia 
ze 185.000,-zł na 170.000,-zł) i przekazaniu tej kwoty na komputery. Dlaczego ta 
Uchwała nie została wykonana.
Pan Wójt wyjaśnił, że jednostka potrzebuje środków na wydatki bieżące. Może po 
rozliczeniu wodociągu Kol. Sitno – Janówka znajdzie się jakaś wygospodarowana 
kwota. W tej chwili w Gospodarstwie Pomocniczym są wynagrodzenia „głodowe”.
Pan Bogdan Pawlicha stwierdził, że jeżeli Rada Gminy uchwaliła w budżecie kwotę 
170.000,-zł  na  wynagrodzenia  to  taka  kwota  ma być  zapisana,  a  nie  185.000,-zł. 
Jeżeli  będzie  taka  potrzeba  to  Rada  uchwałą  zwiększy  środki.  Natomiast  obecna 
kwota – 185.000,-zł jest czyimś niedopatrzeniem.
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Pan Jerzy Mazurek dodał, że w sprawozdaniu G.P. jest kwota 185.000,-zł a powinna 
być kwota 170.000,-zł.
Pan Sekretarz wyjaśnił,  że jest  to pewnie jakieś niedopatrzenie lub pomyłka przy 
nanoszeniu  zmian  budżetowych.  W  uchwale  budżetowej  pisze,  że  zmiany  planu 
Gospodarstwa  Pomocniczego  może  dokonać  kierownik  lub  wójt  –  za  wyjątkiem 
wynagrodzeń.
Dzisiaj rozpoczęto prace przy kanalizacji w Jarosławcu. Dyskutuje się o 15.000,-zł 
jak  wszystkie  prace  G.P.  są  wykonywane  po  kosztach  własnych.  Pracownicy 
Gospodarstwa wykonują jeszcze wiele innych prac poza swoim zakresem czynności.
Ta  kwota  i  zapis  w  sprawozdaniu  będzie  poprawiona  –  zgodnie  z  uchwałą 
budżetową.
Natomiast  odnośnie  realizacji  innych  zadań  gospodarczych  –  to  część  dróg  jest 
jeszcze w trakcie realizacji i nie jest wyfakturowanych. Dlatego jest takie wykonanie 
wydatków w tym dziale budżetowym.
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, odnośnie Gospodarstwa Pomocniczego, że 
jeżeli jest tak jak powiedział Pan Sekretarz, to trzeba zaprotestować – bo albo Rada 
Gminy  otrzymuje  mylną  informację  albo  sytuacja  jest  inna.  Sprawdzano 
wynagrodzenia w G.P. i wychodziła kwota prawie 3.000,-zł na 1 osobę a dziś się 
mówi, że pracownicy mało zarabiają. Natomiast jeżeli się mówi, że pracownik robi 
coś dodatkowo, to znaczy że nie ma on zajęcia na swoim etacie.
Pan  Janusz  Brzozowski  zaproponował,  by  przeprowadzić  kompleksową  kontrolę 
Gospodarstwa Pomocniczego przez Komisję Rewizyjną i Budżetową.
Następnie Pan Brzozowski stwierdził, że zwrócił się do pracownika Urzędu Gminy 
o  wydruk  zameldowania  osób  w  Jarosławcu  pod  nr  40  ale  pracownik  takiego 
wydruku nie chciał przekazać.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  kwestie  meldunkowe  są  danymi  osobowymi,  których  nie 
można podawać.
Natomiast odnośnie propozycji kontroli G.P. Pan Wójt stwierdził, że taka kontrola 
jest  potrzebna,  gdyż  Radni  zapoznają  się  z  dylematami  funkcjonowania 
Gospodarstwa.
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował by się spotkała w tej sprawie Komisja 
rewizyjna i Rolnictwa.
Pan Andrzej Juszczak stwierdził, że raczej powinna się spotkać Komisja Rewizyjna 
i Budżetowa.
Pan  Janusz  Brzozowski  poprosił  by  Radca  Prawny  wypowiedział  się  w  sprawie 
możliwości otrzymania przez niego wydruku osób zameldowanych w Jarosławcu pod 
nr 40 – na działce należącej do niego.
Przewodniczący  Rady  Gminy  zauważył,  że  to  nie  jest  w  porządku  obrad  sesji. 
Obecnie trwa punkt poświęcony wykonaniu budżetu za I półrocze.
Następnie Przewodniczący zapytał czy są pytania lub uwagi do sprawozdania.
W związku z tym, że nikt nie zadawał pytań przystąpiono do realizacji następnego 
punktu porządku obrad.
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Ad. 5
Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy

Sprawozdanie  przedstawił  Wójt  Gminy  dr  inż.  Kajetan  Protas  i  dotyczyło  ono 
w szczególności:
– realizacji zadań drogowych,
– funkcjonowania OSP,
– funkcjonowania Gospodarstwa Pomocniczego i Urzędu Gminy,
– sytuacji w oświacie,
– zadań z zakresu rolnictwa,
– wydarzeń sportowych,
– przygotowań do dożynek gminnych,
– terminu składania wniosków o stypendia socjalne,
– realizacji prac gospodarczych i porządkowych.

 
   

Ad. 6
Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi

 
Pan Ryszard Monastyrski zwrócił się z wnioskiem o poprawę drogi dojazdowej do 
źródełka  –  Rozdoły  Podźródła.  Ponadto  Pan  Monastyrski  zwrócił  uwagę,  że 
kierownik Gospodarstwa Pomocniczego chce, żeby sołtys chodził do mieszkańców, 
którzy nie podpisali umów na odbiór śmieci.
Pan Marek Szajnoga zwrócił uwagę na złą jakość poprawy drogi przez równiarkę 
w Jarosławcu – Starej Wsi.
Pan Sekretarz wyjaśnił, że równiarka tylko jechała tamtą drogą do innych prac – tam 
gdzie był wożony gruz. Natomiast ta droga jest w dobrym stanie.
Pan Leszek Kozak zapytał o sprawę oczyszczalni przydomowych.
Pan Wójt wyjaśnił, że trwają przygotowywania do złożenia wniosku.

Ad. 7
Podjęcie Uchwał

Przy podejmowaniu Uchwał brało udział 15 Radnych.
Pan Mieczysław Wrotniak odczytał kolejno projekty Uchwał celem ich podjęcia:

1) Uchwała  Nr  XXIII/137/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  28  sierpnia  2008  r. 
w sprawie wykonania budżetu Gminy Sitno za I półrocze 2008 r.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

2) Uchwała Nr XXIII/138/08 Rady Gminy Sitno z dnia 28 sierpnia 2008 r.  w 
sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Sitno.
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Pan  Andrzej  Juszczak  zwrócił  się  z  prośbą,  by  Skarbnik  Gminy  podała 
Radnym konkretne kwoty zmian w budżecie (po korekcie Uchwały).
Następnie Państwo Radni przyjęli ww. Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 
14 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym. 

3) Uchwała  Nr  XXIII/139/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  28  sierpnia  2008  r. 
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmian  w  planie  miejscowym 
zagospodarowania przestrzennego gminy Sitno.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Sekretarz.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

4) Uchwała  Nr  XXIII/140/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  28  sierpnia  2008  r. 
w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  zmian  w  planie  miejscowym 
zagospodarowania przestrzennego gminy Sitno.
Projekt Uchwały wyjaśnił Pan Sekretarz.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.  

5) Uchwała  Nr  XXIII/141/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  28  sierpnia  2008  r. 
w  sprawie  zmiany  gminnego  programu  profilaktyki  i  rozwiązywania 
problemów alkoholowych na 2008 rok.
Uchwała  ta  została  przyjęta  w  głosowaniu  jawnym  przy  14  głosach  za, 
0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.

6) Uchwała  Nr  XXIII/142/08  Rady  Gminy  Sitno  z  dnia  28  sierpnia  2008  r. 
w sprawie zmiany statutu Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Sitnie.
Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.

Ad. 8
Sprawy różne

Pan  Jerzy  Mazurek  zwrócił  się  z  wnioskiem o  wykoszenie  poboczy przy  drodze 
powiatowej przy wyjeździe Cześniki – Miasteczko. Ponadto Pan Mazurek zapytał 
o sprawę chodnika w Cześnikach.
Pan  Aleksander  Karski  zwrócił  uwagę,  że  kontener  w Horyszowie  Polskim koło 
cmentarza jest zbyt rzadko wywożony.
Pan Sekretarz stwierdził, że czeka się 2 – 3 tygodnie aż PGK wywiezie zgłoszony 
kontener.
Pan Karski stwierdził, że jest to nieprawda, gdyż sprawdzał i ten kontener nie był 
zgłoszony. Ponadto Pan Karski zaproponował zastanowienie się nad wprowadzeniem 
dla mieszkańców małych pojemników na śmieci.
Przewodniczący Rady Gminy dodał, że jeden kontener przy cmentarzu nie wystarcza.
Pan Sekretarz zaproponował przedyskutowanie tematu wywozu nieczystości stałych 
oraz zakupienie dodatkowych kontenerów do Bożego Daru i Horyszowa Polskiego.
Państwo  Radni  zgodzili  się  z  tymi  propozycjami  w  głosowaniu  jawnym  przy 
14 głosach za, 0 przeciw i 1 głosie wstrzymującym.
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Pan Antoni Gazda zwrócił uwagę na ciągłe awarie wodociągu w Kol. Sitno. Ponadto 
budowa wodociągu ciągnie się już bardzo długo. Trzeba coś z tym zrobić lub zmienić 
ekipę, która się tym zajmuje.
Pan  Bogdan  Pawlicha  zwrócił  uwagę,  że  do  końca  półrocza  miał  być  rozebrany 
budynek przy szkole w Cześnikach.
Pan Wójt wyjaśnił, że brakuje chętnych do rozbiórki.
Pan Marek Szajnoga zapytał dlaczego zmienia się decyzję w sprawie motopompy dla 
OSP w Jarosławcu – strażacy mieli obiecaną nową pompę a teraz mówi się o starej 
motopompie.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  złożono  wniosek  o  dofinansowanie  dwóch  motopomp 
a otrzymano jedną. Dlatego jest propozycja by nową motopompę przekazać do Sitna.
Pan Szajnoga zapytał dlaczego pracownik, który odpracowuje karę w Gospodarstwie 
Pomocniczym  zarabia  tylko  2,-zł/godz  oraz  dlaczego  chodnik  w  Jarosławcu  ma 
szerokość 160 cm a przejście przez tory 300 cm.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  takie  są  przepisy  prawne.  Natomiast  odnośnie  osoby 
odpracowującej karę – to ona nie powinna dostawać żadnego wynagrodzenia.
Pan Aleksander Karski zwrócił się z wnioskiem o pogłębienie i wyrównanie rowów 
przy budowanych chodnikach.
Pan  Sekretarz  wyjaśnił,  że  w  przypadku  pogłębiania  rowów  każdy  mieszkaniec 
będzie musiał we własnym zakresie wstawić przepusty.
Pan  Marek  Szajnoga  zwrócił  uwagę,  że  przy  budowie  drogi  w  Jarosaławcu 
wstawiano każdemu przepusty.
Pan  Wójt  wyjaśnił,  że  w  przypadku  remontu  drogi  każdy  mieszkaniec  jest 
zobowiązany zorganizować sobie dojazd do posesji.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  uwagę,  że  nie  przegłosowano  jego  wniosku 
w sprawie  kontroli  Gospodarstwa Pomocniczego.  Przez kilka  lat  z  Gospodarstwa 
zrobiło  się  przedsiębiorstwo,  które  ciągle  wyciąga  do  gminy  rękę  po  pieniądze. 
Komisja Rewizyjna i Budżetowa pod koniec roku rozliczą G.P. i przedstawią Radzie 
Gminy informację, czy funkcjonowanie Gospodarstwa się opłaca czy nie.
Następnie Pan Brzozowski poruszył sprawę zameldowania Jarosławcu pod nr 40 – 
informując, że pod tym numerem jest zameldowanych 41 osób. Kiedyś pracownik 
Urzędu Gminy popełnił błąd, który się ciągnie wiele lat.  Ankieta w sprawie nadania 
ulic nie przeszła, gdyż tak ją przeprowadzono. Część osób zabrało stary numer domu 
po przeprowadzeniu się na inne działki i to ciągnie się już od 20 lat.
Pan Wójt zaproponował złożenie pisma do Urzędu Gminy w celu wyjaśnienia sprawy 
zameldowania tylu osób pod jednym numerem.
Następnie Przewodniczący Rady Gminy zapytał kto jest za wnioskiem Pana Janusza 
Brzozowskiego,  żeby  dwie  Komisje  –  Budżetowa  i  Rewizyjna  –  rozliczyły  po 
zakończeniu roku Gospodarstwo Pomocnicze.
Państwo  Radni  opowiedzieli  się  za  tym  wnioskiem  jednogłośnie  w  głosowaniu 
jawnym.
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Ad. 9
Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji

Protokół Nr XXII/2008 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad sesji.
Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym Protokołem 
i czy są do niego uwagi.
Pan  Janusz  Brzozowski  zwrócił  uwagę,  by  z  jego  wypowiedzi  nt.  wykonania  projektu 
parkingu  przy  kościele  w  Jarosławcu  wykreślić  zapis  o  poszukiwaniu  środków 
zewnętrznych na to zadanie (str. 6 Protokołu).
Pan Sekretarz  zwrócił  się  o  poprawienie  jego wypowiedzi  nt.  “projektu”  parkingu przy 
kościele w Jarosławcu.
Następnie Państwo Radni przyjęli Protokół z ww. poprawkami w głosowaniu jawnym przy 
12 głosach za, 0 przeciw i 3 głosach wstrzymujących.
Następnie  Radca  Prawny  Pan  Jarosław  Kolasa  przedstawił  wyniki  ankiety  dotyczącej 
nadania nazw ulicom w Jarosławcu.
Pan Janusz Brzozowski zwrócił uwagę, że skoro większość mieszkańców opowiedziała się 
za nadaniem nazw ulic to ankieta jest ważna.
Radca prawny wyjaśnił, że zgodnie z Uchwałą Rady Gminy ankieta byłaby ważna, gdyby 
za nadaniem nazw ulic opowiedziała się więcej niż połowa mieszkańców uprawnionych do 
głosowania – a nie biorących udział w głosowaniu.
Pan Andrzej Juszczak zapytał jakie są przyjęte ogólne warunki ważności głosowania.
Radca Prawny wyjaśnił, że nie ma ogólnych warunków – kwestię głosowania w sprawie 
nadania nazw ulic określa Uchwała rady Gminy, która została w taki a nie inny sposób 
sformułowana. W Uchwale mógłby być zapis np. o osobach biorących udział w głosowaniu 
lub np. o mniejszej wymaganej liczbie głosów do uznania ankiety. Jednak w Uchwale jest 
zapis o połowie osób “uprawnionych do głosowania” - i z tego względu ankieta nie może 
zostać uznana.
Przewodniczący Rady Gminy zauważył, że już przy projektowaniu Osiedla w Jarosławcu 
powinny zostać nadane ulice.
Następnie Przewodniczący zaproponował zajęcie się sprawą nazewnictwa ulic na następnej 
sesji.

Ad. 10
Zamknięcie obrad sesji

     Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował 
zaproszonym gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji.

Następnie Przewodniczącego Rady Gminy zamknął sesję słowami:

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji”

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
Protokołował:
Inspektor ds. samorządu i Rozwoju Gminy
mgr Krzysztof Seń

                                  Przewodniczący Rady Gminy
/-/ Edward Tukiendorf


